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Krisztus eljöveteléről

Ez evangéliom miért predikáltatik az Úr születése előtt négy űrnappal? Az 
régi tanítók, kik az apostolok után voltak, mind ez mai űrnapját, mind az 
többit, mellyek lesznek az Úr születése napjáig, deákul adventnek nevezték, 
eljövetel-napoknak, azaz Úr-eljövetele-napjának. És így rendelték, hogy mind 
az négy űrnapján olly evangéliomokot tanulna a község, kikből jó bizonyossá 
lehetnének erről, hogy az megígértetek mennyei király, azaz a Messiás és 
Krisztus immár eljött e világra. És azt tanulnák jó módon megesmérni, hogy 
azonkívül más Idvözítőt se várnának, se keresnének, hanem csak azt, akit az 
Isten adott és idvösségünkre rendelt.

Ma is azért ez első advent űrnapján arra tanít az mára rendelt evangéliom, 
hogy az legyen a mi mennyei királyunk, akiről az hitnek ágazat) áb a is ezt 
valljuk: „Hiszek Jézus Krisztusban, Istennek egyetlenegy Fiában." És kiről sok 
több nemes dolgokat is vallunk, hogy Szentlélektül fogantatok, Szűztül szüle
tett, noha megholt, de feltámadott, és uralkodik mint örökkévaló mennyei 
király. Kinek fogantatásáról és születéséről és az testben való eljövéséről e jövő 
nagy ünnepekben szükség drága, szép értelmeket vennünk. Most azelőtt, ma 
kiváltképpen csak ezt tanuljuk meg őfelőle, hogy immár ideje volt eljőni, és el 
is jött, és a Názáretbeli Jézus legyen az. Ezt ő maga Urunk csudaszép dolgok
kal bizonyítja meg az mai evangéliomba, amint tovább meghalljuk.

Most ezt is eszedbe vedd, hogy ez mai evangéliomot, mely megbizonyítja, 
hogy a Krisztus eljött immár e világra, azért prédikáljuk az ő születése napja 
előtt, hogy innét is jól megerősednénk, hogy ideje volt immár eljönni, és el is 
jött, azmint magát be is mutatta Jeruzsálembe, sok néppel és még az gyer- 
mecskékkel is kiáltatván őmagát. Azért is nevezik ez napot adventnek, azaz 
eljövetelnek, mert az Úr eljövetelit prédikáljuk rajta. Vadnak többféle eljöve
tel! az Úrnak, mint az testbe jövése, kiről születése napján szólunk, és mint az 
ítéletre jövése, kiről e jövő űrnapján is tanulunk. És mint az predikállásra való 
jövése és arra felállása, kiről harmad és negyed űrnapján szólunk. És mint 
Szentlélek által hozzánk jövése. És mindenkor velőnk való léte. Ezekről is 
hellyel-hellyel tanulunk. De most csak arról legyen fő tanulságunk, hogy ideje 
volt immár eljőni, ez világra születni, és ez világot megváltani. [...]

Kétszer miért predikáltatik ez evangéliom? Kétszer szokták prédikálni ez 
evangéliomot: ma is és az Úr feltámadása előtt való űrnapján is, az tájba, mi
kor az Úrnak kínjáról, haláláról és feltámadásáról lesznek prédikációk. Mert 
ez mostani bemenetelit halálához szabta volt, kire nagy alázatossággal készült 
vala. Akkor arról mi is többet szóljunk. Most csak annyiba tanuljuk meg az 
ő Jeruzsálembe menésének módját, amennyire bizonságunk lesz arról, hogy ő 
legyen a megígért mennyei király.


